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College of International Transport and Logistics (CITL) 
The College of International Transport and Logistics (CITL) was established in 
2009 is an expertise house in the field of international transport and logistics. 
CITL offers a bachelor degree in the Management of International Transport 
and Logistics (Arabic and English) over 8 semesters (4 years), accredited by the 
Supreme Council of Universities as equivalent to the BSc degree in Business 
Administration awarded by the Egyptian Universities. The programs of study 
have been developed in collaboration with a number of universities in the 
United Kingdom and Europe to cope with the latest developments in the field. 

CITL accreditations
CITL is granted various accreditations worldwide; National Authority 
for Quality Assurance and Accreditation of Education (NAQAAE), 
International Standardization Organization (ISO 9001: 2015), 
Foundation for International Business Administration 
Accreditation (FIBAA) and very soon Association to 
Advance Collegiate Schools of Business (AACSB).

Professional Certificates & European Union (EU) 
Collaboration
CITL offers International professional certificates in freight 
forwarding i.e. FIATA and supply chain management i.e. Higher 
FIATA diplomas. Moreover, professional certificates in road 
transport i.e. IRU and air transport i.e. IATA are also offered.  In 
addition, CITL is a major partner in multiple European Union (EU) 
projects of Erasmus plus program.

International Universities
Upon completion of the third year, students have the opportunity to top-up the 
final (Fourth) year of study in one of the renowned universities in the United 
Kingdom to obtain the B.Sc. degree in International Transport and Logistics as; 
University of Hull, University of Huddersfield, Liverpool John Moores University, 
Cardiff Metropolitan University and University of Plymouth.
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كلية النقل الدولى واللوج�ستيات

تأسست كلية النقل الدولي واللوجستيات )CITL( في عام 2009 وهي بيت خبرة في مجال النقل 
الدولي والخدمات اللوجستية. تمنح الكلية درجة البكالوريوس في إدارة النقل الدولي واللوجستيات 
)باللغتين العربية والإنجليزية( على مدار 8 فصول دراسية )4 سنوات(، معتمدة من المجلس الأعلى 

للجامعات بما يعادل درجة البكالوريوس في إدارة الأعمال التي تمنحها الجامعات المصرية.

الإعتمادات المحلية والدولية

تتمتع الكلية بعدة اعتمادات محلية ودولية فى جودة العليم مثل: الهيئة القومية 
الأعمال  إدارة  اعتماد  التعليم والاعتماد )NAQAAE(، مؤسسة  لضمان جودة 
 )AACSB( وقريبًا جدًا جمعية تطوير كليات إدارة الأعمال )FIBAA( الدولية

بالإضافة الى المنظمة الدولية للتوحيد القياسى 
.)ISO 9001: 2015(

ال�سهادات المهنية والتعاون مع التحاد الأوروبي

تقدم الكلية شهادات مهنية دولية؛ شهادة FIATA و Higher FIATA فى شحن 
 IATA فى النقل البري و شهادة IRU البضائع و إدارة سلسلة الامداد، و شهادة
من  العديد  في  رئيسياً  شريكًا  الكلية  تعد  ذلك،  إلى  بالإضافة  الجوي.  النقل  فى 

.)Erasmus plus( مشروعات الاتحاد الأوروبي

فر�ص التدريب وبرامج تبادل الطلاب

تقدم الكلية برامج تدريب للطلاب يمكنهم من بناء سيرتهم الذاتية وربطهم ببيئه العمل وذلك من 
خلال التدريب الصيفي والزيارات الميدانية ومحاضرات الاساتذة الزائرين من خارج مصر بالإضافة 
الى التدريب فى الجامعات العالمية مثل: Uclan في المملكة المتحدة؛ Cal Poly في الولايات المتحدة 
الأمريكية؛ Sheridan في كندا؛ Escola في إسبانيا. بالإضافة إلى ذلك، تقدم الكلية فرص التبادل 

الطلابى بين طلاب الكلية و جامعة Shanghai في الصين وجامعة Maribor في سلوفينيا.



3

Training Opportunities and Students exchange programs
CITL provides a threefold internships scheme for students to build their 
resumes and connect you with employers. It also bridges the gap between 
academia and the actual business sector through summer training, field visits 
and guest lecturers in Egypt and international universities such as: Uclan, UK; Cal 
Poly, USA; Sheridan, Canada; and Escola, Spain. In addition, CITL offers exchange 
opportunities to the University of Shanghai in China and the University of 
Maribor in Slovenia.

Transport Logistics Management Department (TLM)
TLM program provides students with broad knowledge of transportation 
methods and focus on transport logistics skills and specialized knowledge in 
port management, cargo handling, multimodal transport management and 
shipping management Projects. 

Logistics & Supply Chain Management Department (LSCM)
LSCM program provides students with deep understanding of all the activities 
and functions of the supply chain from procurement management, production 
management, warehousing management and distribution management to 
customer relationship management and risk management. 

Logistics of International Trade Department (LIT)
LIT program focuses on how to conduct international trade, move goods and 
services across national borders, and manage day to day operations. Students will 
be provided with adequate knowledge in the fields of international logistics and 
supply chain management, economics, finance management and administration 
as well as multimodal transport management. 
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الجامعات الدولية

عند الانتهاء من السنة الثالثة، تتاح الفرصة للطلاب لاستكمال السنة النهائية )الرابعة( من الدراسة 
في إحدى الجامعات المرموقة في المملكة المتحدة للحصول على درجه البكالوريوس. في النقل الدولي 

 Liverpool جامعة   ،Huddersfield جامعة   ،Hull جامعة  واللوجستيات: 
.Plymouth وجامعة Cardiff Metropolitan جامعة ،John Moores

ق�سم اإدارة لوج�ستيات النقل 

يقدم برنامج إدارة لوجستيات النقل للطلاب معرفة واسعة بطرق النقل بالإضافة الى التركيز على 
مهارات إدارة النقل والمعرفة المتخصصة في إدارة الموانئ، ومناولة البضائع، وإدارة النقل متعدد 

الوسائط ومشاريع إدارة الشحن.

ق�سم اإدارة اللوج�ستيات و�سلا�سل الإمداد 

ووظائف  أنشطة  لجميع  عميقًا  فهمًا  للطلاب  الإمداد  وسلاسل  اللوجستيات  إدارة  برنامج  يقدم 
سلاسل الإمداد بدءًا من إدارة المشتريات وإدارة الإنتاج وإدارة التخزين وإدارة التوزيع إلى إدارة 

علاقات العملاء وإدارة المخاطر.

ق�سم اإدارة لوج�ستيات التجارة الدولية

يقدم برنامج إدارة لوجستيات التجارة الدولية للطلاب فهما عميقا لكيفية إجراء عمليات إدارة 
لوجستيات التجارة الدولية، بما تشتمل عليه من إدارة العقود الدولية، والتمويل، وإدارة سلاسل 
إطار  في  ذلك  تم  وسواء  الجنسيات،  المتعددة  وتلك  النشاط  دولية  الشركات  في  خاصة  الإمداد، 

التجارة التقليدية أو الإلكترونية. 
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Energy and Petroleum Logistics 
Management (EPLM)

EPLM program gives a thorough understanding 
of all parts of the supply chains within the oil 
and gas industry, on-shore as well as off-shore: 
Exploration, purchasing, Production Planning, 
Inventory Management and downstream 
distribution planning. The program also gives 
an understanding of the energy situation in the 
world, comparing existing renewable energy 
sources, as well as non-renewable sources both 
in terms of costs, qualities and availability.

CITL Career Opportunities
A logistics graduate’s career path can focus on a wide 
variety of functional areas. Some of these include; 
Transportation management, Warehouse operations 
management, Imports and exports management, 
Inventory planning and control, Purchasing and 
materials management, International logistics 
management, Production planning and operations, 
Supply chain management, Customers service 
management, Insurance management, Stock markets, 
Marketing and sales, Freight forwarding operations, 
Shipyards and Cargo Handling. Management 
of marine activities in ports, transport and 
storage of all kinds. Managing the types of 
contracts between exploration companies and 
countries that own energy resources, Managing 
budgets, costs, marketing and pricing of energy products.Department of Health, 
Safety, Security and Environment. Emergency and rapid logistical response teams 
specialized in crisis management and facing any emergency events such as an oil 
spill and Managing logistics information technology systems.
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ق�سم اإدارة لوج�ستيات الطاقة والبترول

يهدف برنامج إدارة لوچستيات الطاقة والبترول إلى دراسة العلوم والأنشطة اللوچستية المرتبطة 
والتخزين  والنقل  الشراء  عقود  واجراءات  الاسواق  بالطلب في  التنبوء  من  بداية  الطاقة  بصناعة 
وإدارة المخزون وعمليات التسويق والتسعير والتوزيع وصولا الي ادراة العلاقات مع العملاء وذلك 

فيما يتعلق بنوعين أساسيين للطاقة: 

الطاقة المتجددة )الطاقة الشمسية و الرياح و مصبات المياه(  ✦
الطاقة غير المتجددة أو الناضبة )الفحم و البترول و الغازالطبيعى و اليورانيوم(  ✦

وتتبع تلك الأنشطة اللوچستية عبر سلسلة الإمداد الخاصة بكل منتج من منتجات الطاقة.

فر�ص العمل 

إدارة النقل، إدارة عمليات المستودعات، ✦
إدارة الواردات والصادرات، تخطيط ومراقبة المخزون، ✦
إدارة المشتريات والمواد، إدارة اللوجستيات الدولية، ✦
تخطيط عمليات الإنتاج، إدارة سلاسل الإمداد، ✦
إدارة خدمة العملاء، إدارة التأمين، ✦
الاسواق المالية، التسويق والمبيعات، ✦
عمليات الشحن والتفريغ، ✦
بناء السفن ومناولة البضائع. ✦
إدراة الانشطة البحرية بالمواني والنقل والتخزين بانواعهم  ✦
 إدراة انواع العقود بين الشركات القائمة بالتنقيب  ✦

والدول المالكة لمصادر الطاقة 
إدارة الميزانيات والتكاليف، والتسويق والتسعير لمنتجات الطاقة ✦
إدارة الصحة والسلامة والأمن والبيئة. ✦
فرق الإستجابة اللوجستية الطارئة والسريعة المتخصصة فى  ✦

إدارة الأزمات ومواجهة أى أحداث طارئة مثل حدوث تسرب 
نفطي. 

إدارة أنظمة تكنولوجيا معلومات الخدمات اللوجستية.  ✦


